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Protokół Nr XX/02/2020 
z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 12 maja 2020 
roku w Urzędzie Gminy i Miasta Szadek, godz. 8:30. 

 
Obecni Radni (lista obecności w załączeniu): 
1. Ogińska Janina – Przewodnicząca Rady 

2. Sadza Emilian – Wiceprzewodniczący Rady  
3. Kałużka Mirosław – Wiceprzewodniczący Rady  
4. Durka Krzysztof 
5. Golik Dorota;  
6. Lubiszewski Sylwester 
7. Jaruga Mirosław 
8. Król Bogdan 
9. Mielczarek Tomasz 
10. Rudecki Robert 
11. Sagan Tomasz 
12. Subczyńska Alicja 
13. Szwedzki Józef 
14. Mąkosa Leszek 
15. Bralczyk Stanisław 
 
Spoza Rady obecni byli: 

1. Burmistrz Gminy i Miasta Szadek - Artur Ławniczak 

 

Ze względu na istniejącą sytuację spowodowaną koronawirusem COVID-19, w sesji nie uczestniczyli sołtysi i 

goście.  

Planowane tematy:       

       1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 
       2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 2020-2030 
(druk 1). 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020 (druk 2). 
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu dla  Ochotniczej Straży Pożarnej w Szadku (druk 3).  
6. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Powiatowej Policji  w Zduńskiej Woli 
(druk 4). 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2020 roku kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek (druk 5). 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości (druk 6). 
9. Sprawy różne. 

10.  Zamknięcie obrad XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności.   

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady XVIII Nadzwyczajnej Sesji VIII 

Kadencji Rady Gminy i Miasta Szadek. Następnie poprzez system do głosowania zweryfikowano obecność 

radnych oraz potwierdzono prawomocność obrad (obecni byli wszyscy radni).  

Pkt. 2.  Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie.  

Pkt 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 

2020-2030 (druk 1). 

Radny Mielczarek zwrócił uwagę, że na poprzednich sesjach były propozycje zaciągnięcia kredytów. Teraz jest 

kolejna, trzecia propozycja zaciągnięcia kredytu. Jaka wobec tego będzie łączna wysokość kredytu.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że wszystkie kredyty do zaciągnięcia są powiązane z działaniami inwestycyjnymi. Dla 

przykładu poprawa gospodarki wodno- ściekowej zadanie finansowane w ramach PROW – łączny koszt to 3 mln 

475 tys. zł. Po przetargach, wykonaniu zadania, my musimy te środki zapłacić. Dopiero wtedy dostajemy 

refundację. Okres na refundacje trzeba więc zakredytować. Korzystamy tu z trzech elementów: środki z PROW (tu 

będziemy korzystać z kredytu pomostowego z BGK), środki z WFOS na koszty kwalifikowane oraz część zwana 

wkładem własnym. Ten kredyt trzeci, o którym wspomniał Radny, był już zaplanowany w budżecie. Teraz trzeba 

go usankcjonować uchwałą rady, że można go zaciągnąć. Te kredyty będą łącznie na kwotę 3 mln 475 tys. Na ten 

rok 2 mln 325 tys. Reszta 1 mln 150 rok przyszły. Nie wiemy ile potrwa rozliczanie, kiedy nastąpi płatność. Dlatego 

musimy zaciągnąć kredyt, by zrealizować projekty.  



2 
 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 15 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020 (druk 2). 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że głównym powodem, dla którego poprosił o zwołanie sesji nadzwyczajnej jest przekazanie 
środków na zakup samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP Szadek. Jednostki  OSP działające w KSR,  biorą 
udział w wielu zdarzeniach, jest to trzon bezpieczeństwa dla naszych mieszkańców. Postanowiliśmy aby aplikować 
o środki na zakup auta dla OSP Szadek. Nasze jednostki realizują 45-50% zdarzeń na terenie powiatu. Mamy pełną 
świadomość, że trudno znaleźć te środki. Jednak boimy się, że jeśli w tym roku nie uda się tego auta zakupić to w 
kolejnych  latach będzie jeszcze trudniej. OSP znalazło się na liście do dofinasowania. Procedury są już rozpoczęte. 
Warunkiem jest wsparcie ze strony samorządu.  
 
Burmistrz poinformował, że szpital powiatowy w Zduńskiej Woli zwrócił się o wsparcie finansowe na zakup 
respiratorów, w związku z koronawirusem. Dla naszej gminy przypada kwota wsparcia w wysokości ponad 13 tys. 
zł. Prośba szpitala została skierowana do wszystkich samorządów, z terenu powiatu zduńskowolskiego i ustalona 
proporcjonalnie do liczny mieszkańców danej gminy. Ponadto  Burmistrz powiedział, że otrzymaliśmy dotację z 
Ministerstwa Cyfryzacji na zakup komputerów dla szkół.  Komputery zostały zakupione i przekazane. Szkoły same 
najlepiej wiedzą, które dzieci najbardziej potrzebują wsparcia. Przygotowujemy się do kolejnego naboru w tym 
zakresie. W swojej wypowiedzi poinformował również o symbolicznym wsparciu dla Policji na służby 
ponadnormatywne na terenie całej gminy. Ponadto Pan Burmistrz powiedział, że gmina zakupiła dużą ilość środków 
do dezynfekcji dla swoich jednostek, i OSP. Hurtowy zakup tych środków był bardziej opłacalny. Przygotowane 
zostało także miejsce do zbiorowej kwarantanny. Na terenie gminy miało miejsce kilka dość trudnych sytuacji. 
Najbardziej obawialiśmy się sytuacji z DPS w Przatówku, która zakończyła się negatywnymi testami. Gdyby było 
inaczej, to mielibyśmy 300 osób na kwarantannie. Nasz MGOPS pomaga osobom potrzebującym. Jeśli macie 
Państwo wiedzę, że są osoby, które potrzebują pomocy, jednak wstydzą się zgłosić, proszę o informację. 
Zastanawialiśmy się czy zakupić maseczki dla mieszkańców. Już w niedługim czasie dwa podmioty prywatne 
przekażą nam maseczki. Zakup maseczek to duży wydatek dla naszego samorządu, dlatego poprosiliśmy inne 
podmioty o pomoc w tym zakresie,  i w najbliższym czasie mamy otrzymać ok. 7000 tys. sztuk . W kwestii  
modernizacji drogi Glinianki, jesteśmy na liście rezerwowej. Liczymy, że uda się skorzystać z dofinansowania w 
ramach projektu. Jest to duże zadanie inwestycyjne, dlatego niektóre działania  inwestycyjne musimy wstrzymać 
do końca czerwca. Ponadto Burmistrz poinformował, że gwałtownie spadają wpływy z podatku PIT, rzędu 50% 
mniej. Trudno oszacować co będzie za 2,3 miesiące. Nie jest to tylko wina koronawirusa. Przygotowana została na 
sesję uchwała dot. przedłużenia terminów płatności podatków. Analizowaliśmy jak to wygląda w innych 
samorządach. Do urzędu wpłynęło nie więcej niż 10 podań o umorzenie podatku. W wielu przypadkach 
poprosiliśmy o przedstawienie i potwierdzenie trudnej sytuacji finansowej. W części firmy wycofały się ze złożonych 
wniosków w zakresie umorzenia. Są również takie firmy, które prowadzą swoją działalność, ich obroty wzrastają, 
ale i tak występują o umorzenia i wsparcie. Są również firmy mniejsze, gdzie rzeczywiście działalność została 
wstrzymana, nie ma dochodu. Każdą sytuację analizujemy i  rozprujemy indywidualnie. Jako gmina staramy się 
bardzo promować naszych lokalnych rolnych przedsiębiorców i producentów poprzez reklamowanie ich na naszych 
stronach internetowych i mediach społecznościowych.  Burmistrz poinformował również, że obecnie czekamy na 
decyzję samorządu województwa łódzkiego odnośnie drogi na Tarnówce. Wspomniał również o trwających  
pracach projektowych w Boczkach (droga).  
 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła wyniki głosowania uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020 :  
- za podjęciem: 15 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu dla  Ochotniczej Straży Pożarnej w Szadku 
(druk 3).  
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 15 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Powiatowej Policji  w 
Zduńskiej Woli (druk 4). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w sprawie projektu uchwały i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 15 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
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Pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2020 roku kredytu długoterminowego na spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek (druk 5). 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 15 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku dla mikroprzedsiębiorców 
i małych przedsiębiorców, będących podatnikami podatku od nieruchomości, których płynność finansowa 
uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu 
COVID-19 (wirusa SARS-Co V-2)  
Radny Sadza podziękował Panu Burmistrzowi za przygotowanie uchwały. Zapytał jakie warunki musi spełnić 
przedsiębiorca, by podatek został odroczony. 
 
Pan Burmistrz poinformował, że do uchwały przygotowany jest wniosek, który należy złożyć. Procedura jest prosta. 
Każdorazowo decyzja będzie podejmowana, po uproszczonej analizie. Po tej uchwale praktycznie każdy, może 
wystąpić o odroczenie, jeśli faktycznie zakład był zamknięty, nie prowadzono działalności. Jesteśmy w stanie to 
zweryfikować, ponieważ bardzo wiele rzeczy jest w tej chwili online. Jako jedna z nielicznych gmin prowadzimy 
stanowisko profilu zaufanego: od 1 stycznia do 11 maja wydaliśmy 95 certyfikatów.  
 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku 
dla mikroprzedsiębiorców i małych przedsiębiorców, będących podatnikami podatku od nieruchomości, których 
płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19 (wirusa SARS-Co V-2)  i przedstawiła jego wyniki:  
- za podjęciem: 15 
- przeciw podjęciu: 0 
- wstrzymano się od głosu: 0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Pkt 9. Sprawy różne. 
Pani Przewodnicząca Rady J. Ogińska  przypomniała komisji rewizyjnej o obowiązku  zaopiniowania sprawozdania 
z wykonania budżetu za rok 2019, wypracowania stanowiska odnośnie udzielenia, nie udzielenia absolutorium. 
Przypomniała także o składaniu oświadczeń majątkowych do 31 maja.  
 
Radny Mielczarek zapytał czy przedszkola/oddziały na naszym terenie wznowią działalność, jakie jest 
zainteresowanie ze strony rodziców. Jeśli chodzi o egzamin ośmioklasisty, wielu rodziców boi się posłać dzieci na 
ten egzamin. Jak to wygląda na terenie naszej gminy?  
 
Pan Burmistrz poinformował, że jeśli chodzi o przedszkola, liczyliśmy, że otworzymy je z 12 maja. Ale nie ma 
wyników badań wody, które muszą być każdorazowo po takiej przerwie zrobione i potwierdzone że są prawidłowe 
i nie zagrażają życiu i zdrowiu. Czekaliśmy także na rozwój wydarzeń, jeśli chodzi o Przatówek. Wymogi postawione 
przez ministerstwo w związku koronawirusem, nie są łatwe do spełnienia. Jeżeli chodzi o przedszkole, to 6-9 osób 
deklaruje uczestnictwo swoich  dzieci w zajęciach opiekuńczych w przedszkolu. W oddziale szkolnym w Szadku 9-
12 osób jest zainteresowane uczestnictwem dzieci w zajęciach opiekuńczych. Prusinowice, Krokocice, Sikucin – 
jedynie pojedyncze osoby były zainteresowane proponowanymi zajęciami opiekuńczo-wychowawczymi wobec 
czego nie ma decyzji o wznowieniu zajęć. Co do egzaminu ośmioklasisty to dyrektorzy najlepiej wiedzą jak wygląda 
sytuacja. Myślimy, że przedszkola zaczną działać od nowego tygodnia. Ale nie ma szczególnego zainteresowania 
ze strony rodziców, ponieważ zwyczajnie boją się.  
 
Radny Mąkosa zapytał jak będzie wyglądać opłacanie podatków. Czy do sołtysa mają ludzie chodzić.  
 
Pan Burmistrz poinformował, że prosimy sołtysów by zbierali podatek na swoim terenie. Sołtysi mogą zgłaszać się 
po środki ochrony osobistej, płyn do dezynfekcji, maseczki już im przekazaliśmy. Czekamy na decyzje rządu o 
odblokowaniu innych form, za pracownikiem będącym na zwolnieniu póki co, by uruchomić punkt kasowy w 
urzędzie.   
 

Pkt 10.  Zamknięcie obrad XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 
Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad  XX sesji Rady Gminy i Miasta Szadek..  
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  
 
 
Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  
 
E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 


